
 

P r o t o k ó ł Nr XLVII 

sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 29 marca 2010 r. w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 1500, 

a zakończyły o godz. 1730. 

W obradach sesji uczestniczyło 13 radnych na ogólną liczbę 14. Lista 

obecności radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu. Nieobecność jednego 

radnego była usprawiedliwiona. 

 

                                     Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Zapytania  i interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 

6. Przyjęcie sprawozdań z wykonania planów finansowych za 2009 rok: 

a. Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie, 

b. Gminnej Biblioteki Publicznej,  

c. Gminnego Centrum Kultury. 

7. Zatwierdzenie planów finansowych na 2010 rok: 

a. Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie,  

b. Gminnej Biblioteki Publicznej, 

c. Gminnego Centrum Kultury. 

8. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy za 2009 rok. 

9.  Zatwierdzenie rocznych planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 2010 r. 

10.  Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach : 

- zmian w budżecie gminy na 2010 rok,  

- w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2011    

  rok środków stanowiących fundusz sołecki. 

      11.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

      12.  Wolne wnioski i informacje. 

      13.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. 

 

Obrady XLVII sesji Rady Gminy Szydłów otworzył i przewodniczył obradom 

Przewodniczący Rady Gminy – Roman Baron, który powitał obecnych na sesji 

radnych, sołtysów, Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, radnego Rady Powiatu oraz 

zaproszonych gości.  

Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum uprawniające radę Gminy do 

podejmowania prawomocnych uchwał.  
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Ad. 2. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad 

XLVII sesji RG i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków, co do jego zmian lub 

uzupełnienia. Wnioski takie nie zostały zgłoszone i w przeprowadzonym głosowaniu 

jawnym protokół z poprzedniej sesji RG został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 3. 

Przewodniczący RG poinformował, że do chwili rozpoczęcia obecnej sesji nie 

wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący RG poprosił jedynie radnych o poprawienie błędu pisarskiego na 

stronie 5 protokołu  - wyraz „inwentarzowej „zmienić na „inwentaryzacyjnej”.  

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4  

W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące zapytania i interpelacje: 

- radny Stanisław Fit zapytał czy wyjaśniło się coś w sprawie kursowania autobusu  

  PKS przez sołectwo Solec, 

- radny Stanisław Czechowski zapytał czy poczyniono coś w sprawie Ośrodka  

  Zdrowia w Potoku i zgłosił, że w Potoku koło cmentarza zostało przywiezione kilka  

  wywrotek ziemi i potrzebna jest koparka aby tę ziemię wyrównać,  
- radny Tadeusz Gąsiorek poinformował, że Firma „Zieliński” zbiera kontenery,            

  a obok kontenerów leżą śmieci i nic nie jest posprzątane, 

- radna Monika Michalec  powiedziała, że na posiedzeniu komisji RG prosiła Wójta  

  Gminy o przygotowanie na piśmie informacji na jakim etapie jest sprawa drogi  

  granicznej pomiędzy Brzezinami i Osówką, w której stroną jest pan Kręcisz z  

  Brzezin, i czy był robiony monitoring dróg - chodzi o nowe drogi aby nie minął termin  

  gwarancji, a które wymagają poprawek. Poruszyła również problem drogi w stronę  

  Małych Brzezin - samochody z Nadleśnictwa jeżdżą dużymi samochodami i psują  

  drogę, należałoby z nimi porozmawiać lub ustawić znak drogowy o dopuszczalnej  

  ładowności, 

- Przewodniczący RG - Roman Baron powiedział, że na wspólnym posiedzeniu  

  komisji RG monitował o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie gminy  

  na remont dachu w budynku gimnazjum.  

  Ponadto zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy jak widzi sprawę zniszczonych  

  dachów pokrytych eternitem, np. u pań Lipińskich.  

 

Ad. 5.  

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 

sesjami RG i tak powiedział: 

- odbył wizytę u Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej wraz z członkami  

  Stowarzyszenia Miast Króla Kazimierza Wielkiego, a w Ministerstwie Kultury  

  przeprowadził rozmowy w  sprawie środków finansowych na remont kościoła  
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  pw. Wszystkich Świętych w Szydłowie, 

- w dniu 30.03. br.  zostanie  podpisana umowa na drogę Brzeziny – Szydłów,  

- przygotowywany jest przetarg na zakup i transport kamienia i rumoszu na drogi  

  gminne, 

- brał udział w konferencji w Staszowie na temat funkcjonowania samorządu gdzie  

  wygłosił referat na ten temat,  

- wystąpił do Powiatowego Urzędu Pracy o skierowanie do pracy w UG  5  

  pracowników na sezon letni, 

- uczestniczył w spotkaniu ze Świętokrzyskim Kuratorem Oświaty na temat  

  finansowania niektórych zadań oświatowych ze środków Powiatowych Urzędów  

  Pracy, 

- uczestniczył w obradach Powiatowej Rady Zatrudnienia, 

- uczestniczył w posiedzeniu RS SPZOZ w Szydłowie. Dyrektor SPZOZ  

  zadeklarowała przesunięcie środków finansowych w budżecie SPZOZ                        

  w deklarowanej wcześniej wysokości na wykonanie remontu Ośrodka Zdrowia            

  w Potoku.  

  Wójt wyraził swoje zdanie w tej sprawie i określił, że jest zdeterminowany aby  

  Ośrodek Zdrowia w Potoku przenieść do budynku byłej SP w Potoku. Ma nadzieję,  

  że ta jednostka pod koniec roku będzie miała nową siedzibę, 

- przedstawił problemy w związku z rozpoczęciem budowy kanalizacji na ul. Soleckiej  

  w Szydłowie, gdzie niektórzy właściciele nieruchomości nie wpuszczają wykonawcy  

  na swoje działki,  

- przedstawił problemy wynikłe przy robotach remontowych murów obronnych            

  w Szydłowie – na długości ok. 15 mb. mury nie mają fundamentów, co czasowo  

  wstrzymuje roboty, 

- odpowiadając częściowo na zapytanie radnego St. Czechowskiego powiedział, że  

  w dniu dzisiejszym koparka UG ma rozgarniać rumosz na drogach gminnych,  

  między innymi także w Potoku. 

 

Ad.  6. 

 

W tym punkcie porządku obrad jako pierwsza zabrała głos pani Anna Strugalska - 

Zygmunt – dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej               

w Szydłowie i przedstawiła sprawozdanie z wykonania planu finansowego zakładu za 

2009 rok.  

Przewodniczący RG odczytał Uchwałę Nr 1/ 2010 Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie w sprawie przedstawienia 

dyrektorowi SPZOZ w Szydłowie opinii o realizacji planu finansowego zakładu za 

2009 rok. Plan finansowy został zaopiniowany pozytywnie. Sprawozdanie i uchwała 

RS SPZOZ stanowią załączniki do protokołu.  

Pytań i uwag dotyczących sprawozdania nie było i w przeprowadzonym glosowaniu 

jawnym zostało ono przyjęte jednogłośnie. 
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Następnie pani Iwona Baran – kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej przedstawiła 

sprawozdanie z wykonania planu finansowego GBP w Szydłowie za 2009 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. Pytań i uwag dotyczących 

sprawozdania nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym sprawozdanie 

przyjęto jednogłośnie.  

Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Gminnego Centrum Kultury za            

2009 r. przedstawiła dyrektor GCK – pani Maria Stachuczy. 

Sprawozdanie to stanowi również załącznik do protokołu sesji. Pytań i uwag nie było     

i w głosowaniu jawnym zostało ono przyjęte jednogłośnie. 

 

Ad. 7. 

Pani Anna Strugalska Zygmunt – dyr. SPZOZ w Szydłowie przedstawiła plan 

finansowy zakładu na 2010 r. Plan finansowy stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Pani dyrektor wyjaśniła, że na posiedzeniu Rady Społecznej SPZOZ 

 wspólnie z Wójtem Gminy ustalono, że  Ośrodek Zdrowia przeznaczy z tytułu 

działalności gospodarczej 38.000 zł, ale musi to  zaopiniować radca prawny czy 

będzie to możliwe. Pytań i uwag dotyczących planu nie było i w przeprowadzonym 

głosowaniu jawnym został on przyjęty jednogłośnie.  

Następnie pani Iwona Baran – kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej przedstawiła 

plan finansowy na 2010 r.  

Plan finansowy stanowi załącznik do protokołu. Pytań i uwag dotyczących planu 

biblioteki nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym plan finansowy został 

przyjęty jednogłośnie. 

Plan finansowy Gminnego Centrum Kultury przedstawiła dyrektor – pani Maria 

Stachuczy. Plan finansowy stanowi również załącznik do protokołu. Radni nie zgłosili 

pytań lub uwag do przedstawionego planu  i w głosowaniu jawnym plan finansowy 

GCK na 2010 r. został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 8. 

 

W tym punkcie porządku obrad przewodniczący stałych komisji Rady Gminy 

przedstawiali kolejno sprawozdania z działalności podległych im komisji za 2009 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, aby pytania i wnioski dotyczące 

sprawozdań były zadawane po przedstawieniu ich przez wszystkich 

przewodniczących. 

I tak jako pierwsza sprawozdanie złożyła pani Anna Pabian – Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej, jako druga sprawozdanie przedstawiła pani Monika Michalec – 

Przewodnicząca Komisji Budżetu. 

Następnie sprawozdanie przedstawił pan Janusz Juszczak – Przewodniczący 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. Jako ostatni sprawozdanie 

przedstawił w zastępstwie Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu            

i Promocji Gminy – Przewodniczący RG – pan Roman Baron.  
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie pytań i uwag dotyczących 

sprawozdań. Radni nie zgłosili pytań do przedstawionych sprawozdań                          

i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym sprawozdania z działalności stałych 

komisji Rady Gminy za 2009 rok zostały przyjęte jednogłośnie - 13 głosów „za”. 

 

Ad. 9 

 

Roczne plany pracy stałych Komisji RG na 2010 r. przedstawili kolejno ich 

przewodniczący i tak: pani Anna Pabian – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, pani 

Monika Michalec – Przewodnicząca Komisji Budżetu, pan Janusz Juszczak – 

przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz pan Roman 

Baron - Przewodniczący Rady Gminy w zastępstwie przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Gminy – pana Krzysztofa Ćwieka, który jest 

nieobecny na sesji. 

Pytań i uwag dotyczących planów pracy nie było i w przeprowadzonym przez 

przewodniczącego Rady Gminy głosowaniu jawnym zostały one zatwierdzone 

jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Plany pracy są załącznikami do protokołu.  

 

Ad. 10. 

 

Pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła szczegółowo zmiany    

w budżecie gminy na 2010 rok planowane do uchwalenia na dzisiejszej sesji RG         

i tak powiedziała, że:  

- dochody zwiększa się o kwotę 4.576,00 zł w związku z otrzymaną dotacją od  

  Wojewody Świętokrzyskiego i zwrot niesłusznie pobranego zasiłku rodzinnego – na  

  realizację zadań z działu Opieka Społeczna. 

- w wydatkach budżetowych zmniejsza się w dziale 758 – rezerwę Wójta o kwotę  

  50.000,00 zł, którą przeznacza się na zwiększenie wydatków w dziale 921 na   

  inwestycję „Renowacja zabytkowego Rynku Szydłowa ….”. Ponadto zwiększa się  

  wydatki w dziale Opieka Społeczna o kwotę 4.576,00 z  przeznaczeniem na dodatki  

  miesięczne dla pracowników i zwrot świadczeń rodzinnych z tytułu wykorzystania  

  dotacji niezgodnie z przeznaczeniem (zwrot zasiłku rodzinnego). W dziale 700  

  Gospodarka  Mieszkaniowe i dziale 600 – Transport i łączność dokonuje się  

  przeniesień pomiędzy paragrafami. Na wniosek Kierownika ZGK zwiększa się stan  

  środków obrotowych o kwotę 17.900,00 zł z tytułu wypracowanej nadwyżki za rok  

  ubiegły. W załączniku nr 3 do uchwały – Limity na wieloletnie zadania inwestycyjne  

  dokonuje się przeniesień do załącznika”  zadania inwestycyjne jednoroczne” –  

  zadań, dla których w roku bieżącym będą wykonywane projekty techniczne. Suma  

  kwot przeznaczona na zadania inwestycyjne nie ulega zmianie. 

  Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały i w przeprowadzonym 

głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwalił tę uchwałę – 13 głosów „za”. 
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U C H W A Ł A Nr XLVII/ 241/ 2010 

(o treści jak w załączeniu) 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie nie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2011 r. środków 

stanowiących fundusz sołecki. Pan Przewodniczący RG powiedział, że na wspólnym 

posiedzeniu komisji RG podjęto decyzję aby nie tworzyć funduszu sołeckiego . 

Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że ustawa z dnia 20 lutego 2009 r.                  

o funduszu sołeckim daje możliwość wyodrębnienia w budżecie gminy środków, 

które stanowią fundusz sołecki. Rada Gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz podejmując uchwałę, w której wyraża zgodę 

albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu na dany rok kalendarzowy.  

Na wspólnym  posiedzeniu Komisji RG sam zaproponował aby odstąpić od tego          

w związku z faktem, że w  zasadzie planowane jest wykonanie jakichś zadań             

w każdej miejscowości jedynie może poza Jabłonicą, natomiast utworzenie funduszu 

sołeckiego spowoduje konieczność wydzielenia w budżecie określonej kwoty zbyt 

dużej jak na nasz budżet gdyż byłaby to kwota około 100.000 zł. Z jego rozeznania 

wynika, że  fundusz sołecki tworzą tylko nieliczne gminy i to te najbogatsze.  

Mieszkaniec Solca pan Janusz Poniewierka powiedział, że w radzie sołeckiej 

potrzebne są pieniądze nawet nie zbyt duże, gdyż wówczas rada sołecka mogła by 

coś zrobić w każdej miejscowości. Powiedział również, że na zebraniu w Solcu 

mieszkańcy podjęli decyzję aby starą szkołę rozebrać, a Wójt upiera się aby 

wydzielić działkę i sprzedać ją wraz ze starym budynkiem.  

Wójt Gminy odpowiedział, że on tylko wnioskował na komisjach aby nie tworzyć 
funduszu sołeckiego, a zadecyduje RG  podejmując uchwałę lub nie.   

Więcej pytań i uwag ze strony radnych nie było i w zarządzonym przez 

Przewodniczącego RG głosowaniu jawnym, uchwała została uchwalona 11 głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

U C H W A Ł A Nr XLVII/ 242/ 2010 

(o treści jak w załączeniu) 

 

Ad. 11. 

 

Odpowiedzi na zapytania interpelacje udzielił Jan Klamczyński – Wójt Gminy 

Szydłów i tak powiedział: 

- w dniu dzisiejszym był na rozmowie u pani dyrektor PKS w Staszowie i stwierdziła  

  ona, że jeżeli gmina będzie dopłacać ok. 500,00 zł miesięcznie to wówczas  

  przywróci kursowanie autobusu, a jeżeli nie to nie ma mowy o wznowieniu  

  kursowania autobusu, a Gminy w chwili obecnej nie jest stać na taki wydatek, 

- do Potoka postara się wysłać koparkę aby wyrównać ziemię na drodze, a być może  

  jeżeli operator zdąży to zostanie to wykonane dzisiaj, 

- do Firmy „Zieliński” wyślemy pismo aby przy zabieraniu śmieci z kontenerów  
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  sprzątał również obok nich, 

- monitoring dróg nie był jeszcze przeprowadzony, ale w najbliższym czasie postara  

  się objechać i sprawdzić stan wszystkich dróg gminnych i powiatowych, 

- jeszcze  w tym tygodniu wybierze się do Nadleśnictwa w Chmielniku w sprawie  

  użytkowania drogi Brzezinach przez samochody wywożące drewno z lasu,  

- w sprawie rozstrzygnięcia problemów pana Kręcisza z Brzezin przeprowadzi  

  konsultacje  z radcą prawnym. 

  Pan Kręcisz powiedział, że dziś otrzymał pismo i  nie ma pretensji do Wójta Gminy. 

- jeżeli chodzi o zabezpieczenie środków na poprawę dachu na gimnazjum to  

  musimy najpierw rozpoznać sprawę, w Urzędzie Gminy bowiem również niektóre  

  pomieszczenia zostały zalane w czasie roztopów i również musi znaleźć środki  

  finansowe na ich remont, 

- pani Anna Chojecka – referent ds. ochrony środowiska w UG poinformowała            

  radnych w sprawie dofinansowania wymiany eternitu. W ubiegłym roku była  

  możliwość dofinansowania utylizacji azbestu. Natomiast  w bieżącym roku zostały  

  zlikwidowane powiatowe i gminne fundusze ochrony środowiska, z których to było  

  dofinansowanie utylizacji. 

  Regionalna Izba Obrachunkowa stoi na stanowisku, że z budżetu gminy nie wolno  

  dofinansowywać inwestycji ekologicznych osób fizycznych. W związku z czym nie  

  ma możliwości dofinansowania z UG utylizacji eternitu.  

 

Ad. 12. 

 

Radny Stanisław Fit zabierając głos powiedział, że kursujący wcześniej autobus 

przejeżdżał przez 5 gmin i być może tamte gminy też by się zadeklarowały dopłacić 
jakąś kwotę.  

Mieszkaniec Solca pan Janusz Poniewierka, powiedział, że jeżeli nie będzie 

możliwości przywrócenia kursu autobusu od poniedziałku do piątku, to chociaż 
próbować aby ten autobus jeździł 2 razy w tygodniu. 

Radny Jarzy Klamczyński zapytał Wójta Gminy w sprawie zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego - gdy działki zostaną przywrócone jako 

budowlane, czy będzie możliwe podłączenie kanalizacji do tych działek. 

Kierownik Referatu Inwestycji – pan Janusz Machnik powiedział, że nie będzie 

możliwości podłączenia kanalizacji, gdyż przy projektowania kanalizacji nie byli ujęci, 

ale będzie szła główna linia i kto będzie chętny indywidualnie będzie mógł zrobić 
projekt i podłączyć się do kanalizacji. 

Radny Janusz Juszczak powiedział, że były wymieniane żarówki w Kotuszowie, a nie 

wszędzie świecą,  jest potrzebne przywiezienie do Kotuszowa 2 samochodów 

rumoszu, a także przydałaby się koparka na 1 dzień aby wyczyścić rów chociaż przy 

organistówce. 

Radna Monika Michalec zapytała czy ktoś z Urzędu Gminy dogląda mieszkańca 

budynku szkoły w Brzezinach i stwierdziła, że skoro ta osoba nie płaci za mieszkanie, 

to powinna przynajmniej uporządkować teren wokół tego budynku. 
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Radny Stanisław Fit zapytał jak przedstawia się podpisywanie umów na śmieci, gdyż 
obok szkoły w Solcu stoją pojemniki na segregowane śmieci i nikt nie przywozi, 

natomiast worki pełne nie segregowanych śmieci stoją przy tych kontenerach.  

Pani Anna Chojecka  powiedziała, że liczba nie podpisanych umów na odbiór śmieci  

to niewielka ilość w stosunku do całej gminy i są to tylko wyjątkowe sytuacje.  

Wójt Gminy powiedział, że w tym tygodniu pojedzie  do Brzezin sprawdzić sytuację     

w budynku byłej szkoły  i przeprowadzi rozmowę z osobą, która tam mieszka. 

Jeśli chodzi o koparkę do Kotuszowa, to postara się ją tam skierować ale tylko             

w godzinach gdzie operator nie wozi dzieci lub jak będzie dzień wolny w szkole.  

Przewodniczący RG złożył wszystkim obecnym na sali życzenia świąteczne. Wójt 

Gminy również przyłączył się do życzeń świątecznych.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący obrad sesji RG stwierdził, że porządek obrad sesji został 

wyczerpany i dokonał zamknięcia obrad XLVII sesji RG Szydłów. 

 

      Protokołowała 

 

Teresa Kaniszewska 

 

 

 

 

 

 


